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 לא לפספס את "הרגע"
 ימים שבין פורים לפסח

לפני הרבה שנים, מסר רבינו שיחה בימים אלו, בישיבתו הק' 
 לימים אלו, וגם לפרשת השבוע. יםשנוגעדברים  "גאון יעקב",

עומדים אנו היום זמן קצר לאחר  :וכך פתח את דבריו
ן ונראה מה שיש להתבונהפורים וסמוך לחודש ניסן, 

שנוגע  יסוד גדול,ולהתעורר מימים אלו. והמשיך ואמר 
 מאד לכל אחד ואחד.

 

 כל פעולה משפיעה
שכל מעשה האדם, וכל פעולה שפועל לא ידוע  הנהוז"ל: 

והרי היא נשארת תמיד בעולם הנצח ואינה  נאבדת,
משתכחת, וכל פעולה שהאדם עושה, עליו ליתן עליה דין 

כל  "בעולם הזה"ידע כי גם וחשבון בעולם האמת. אך צריך ל
 פעולה יש לה השפעה.

ודבר זה יש להתבונן מפורים, דכידוע 
בספרים הקדושים בשם האריז"ל על פורים 
שהוא כיום כפורים, ושיום הפורים הוא יום 

וזה לפי שביום זה היה גדול ומסוגל מאוד. 
, כמבואר בחז"ל )שבת קבלת התורה מרצון

ענין של רצון פ"ח(, ולפיכך היום הזה יש בו 
 לפני הקב"ה.

והמשיך ואמר, והנה לכאורה אינו דומה 
קבלת התורה שבמתן תורה לזה שבימי 
אחשורוש דבקבלת התורה היו שם כל 
ישראל ביחד, וקבלו כולם את התורה ביחד 
באותו יום ממש, משא"כ בימי אחשורוש לא 

שייך לומר שכל כלל ישראל התקבצו בכל המאה ועשרים 
למה וקבלו עליהם את התורה ברצון... וא"כ  ושבע מדינות,

 נחשב פורים ליום קבלת התורה.
 

 ההשפעה של קבלת התורה בפורים
צריך לומר דאף שבאמת לא היה הכל ביום אחד, אך  וע"כ

שכל ענין הנס גרם לכלל ישראל להתחזק באמונה היות 
ומחמת זה קיבלו עליהם את התורה ברצון, נמצא  בהשי"ת,

לדרגה הגדולה הזאת, לכן  היה הגורם שהיום הזה הוא
נתקדש היום הזה לדורי דורות שיש ביום הזה ענין של 

שאפשר ביום הזה להשיג  והוא עת רצון גדול קדושה,
הרבה תועלת ברוחניות, וכל מיני ענינים כמבואר בספרים, 

ע"י היום הזה היתה  שפעם אחתוכל זה הגיע משום 
 . התעוררות גדולה לקבלת התורה ברצון

מזה את גודל ההשפעה של פעולת האדם כמה רואים 
קבלה אחת, הרגשה טובה ורצון טוב שהיה פעם אחת יכול 

כ"כ הרבה קדושה. וכמו כן היה בודאי ג"כ  להשפיע לדורות
במתן תורה ע"י שקיבלו עליהם נעשה ונשמע שהשפיע 

 הדבר מאוד לדורי דורות.
 

 הרצון החזק להשראת השכינה
יתא בחז"ל כי היום הזה נטל עשר עטרות. א וכן בר"ח ניסן

וסגולת אותו יום הוא ע"י שכלל ישראל התנדבו לעשות 

כל אחד הביא משכן, וזה לא היה רק נדיבות של כסף, אלא 
גם ביום ונתאוו שהקב"ה ישרה שכינתו ביניהם, ולכן  את לבו,

מחמת שכלל ישראל נתאחדו  הזה יש ענין ועת רצון גדול,
הקב"ה את שכינתו בתוכם, וגם שם לא  ורצו כולם שישרה

סגולת היום הוא מחמת באה מעלת היום מחמת עצמו, אלא 
 הרצון והלב של כלל ישראל שרצו השראת השכינה.

 

 קריאת משה רבינו "מי לה' אלי"
 מי לה' אלי,אנו רואים ג"כ כי בשעה שאמר הקב"ה וכך 

 אמרו שבט לוי שהם מוכנים כאשר צוה ה', ובשביל זה נבדל
שבט לוי והכהנים לדורי דורות, במעלה מיוחדת וקדושה 

כי בשעה שקרא משה רבינו מיוחדת, ומפני מה זכו לכל זה, 
"מי לה' אלי" הם רצו ובאו מיד, ומי שלא פנה לקול 

 הפסיד. –הקריאה הזאת ולא הגיע 
 

 ההזדמנות את לנצל
לנו לחשוב שזה רק ואל 

בציבור, דבודאי קבלת 
קבלת ציבור יותר חזקה מ

גם יחיד, ואין להשוות, אבל 
ביחיד יש כל פעם 

שהאדם  הזדמנויות שונות
יכול לעלות, דיש לפעמים 
התעוררות בנפש האדם 
שמתעוררת מחשבה ורצון 

ואם הוא בלבו לעלות, 
באמת מתחזק ומנצל את 

ואם הוא  הזמן הזה הוא יכול להיות מאושר לכל החיים.
רים, והוא יתענג יהיה מאושר, גם הדורות שלו יהיו מאוש

ולא מנצל את הזמן  אם הוא ח"ו מסיח דעתלנצח, אבל 
 הזה, הוא מפסיד...

 

 כמעט כל רגע...
כמעט כל רגע יש לו לאדם וענין זה ברצוננו ללמוד מכאן, ש

וזה יתן לו כח על כל הזמן של אח"כ, כי  הזדמנויות לעלות
כבר יותר קל לו לעלות, דכל עליה מוסיפה לו עוד עליה 

 ות יותר.לעל
רק אם ינצל את המצבים והזמנים של התעוררות וכל זה 

 יפסיד. –שיש לו בכל פעם, אך אם לא ינצל 
ויה"ר שיעזור לנו השי"ת שנזכה לנצל את כל הזמנים 
והמצבים האלה ונתעלה. ע"כ כמה קטעים מתוך הדברים 

 הנשגבים שהרחיב בהם.
 

 הזדמנות לשעה הזאת
בשבועות הקרובים הקב''ה ועל של עתה באתי, כאשר זימן 

לכנסת, עלינו לראות האיך לא להחמיץ את " בחירות"
 ההזדמנות.

נמאס  -היא  אנשים, ההרבוכמובן שההרגשה הראשונה של 
 , וכדומה אמרות שונות.לשמוע על זה בכלל הלא רוצ ..לי
 

 פרשת 
 - כי תשא

 פרה
◆ ◆ ◆  

 שנת

 תשפ"א
◆ ◆ ◆  

     39גליון  



 
 כללפעול בשיודע , הרע יצרמה עלינו להבין שזה נובעאך 

שדואג מלחמת ''התשה'', היא  ומדרכי תמיני אופנים, ואח
כל להרדים את החושים, ולהוריד את החשק וההתלהבות מ

 .תורה ומצות, ובכך מרויח הרבה מאדהנוגע ל
וזה א' מהדברים מה שקרה בתקופה האחרונה, שהיו 
בחירות חוזרות ונשנות, ובכל פעם צריך להתעורר ולתדלק 

 .והחושים כבר קהים מזהמחדש, 
כמה שנים, קל יותר לעורר ולהתעורר, כי כשזה יוצא פעם ב

לא אך  ,"ככל אשר יורוך"לעשות ולצאת עם כל המרץ 
 .כאשר זה חוזר ונשנה פעם אחרי פעם

 

 להתרומם מעל מחשבות ההבל
רגשות הלהתרומם מעל הבימים אלו,  עבודתנווזוהי 

 בליבנוולעורר  הילדותיות... שאינן באים מכח הקדושה,
 ח.בפתאת הסכנה העצומה העומדת 

 והי, שזרבותינו צועקיםשיש בחירות,  בכל פעםואמנם 
ככל שעובר הזמן, מה לתורה ומצות, אך עצוסכנה 

רח''ל יותר מתגבר השקט לא יוכלו,  והרשעים כים נגרש,
 .וזוהי באמת סכנה גדולה יותר ויותר כח הס''א,

 -מקירות לבו רבינו הארי, כשזעק שאגת וכולנו זוכרים את 
 ''שריפה...''

 

 מה המניע לרבותינו לפעול כל כך
הדור על משא ואעידה נאמנה, שבמשך השנים הרבות שהי' 

ביחד עם רבותינו זקני ומאורי הדור  ,כתפי רבינו זצוק''ל
פועל רבות בענין שהאיך  ראינווזצוק"ל ויבלחט"א, 

סביב  ,הבחירות, ומשקיע כוחות אדירים, וזמן מרובה מאד
 .כל הענין

 ,ך רבינו יכול לעבוד בלי להתעייף, ויותר מזההייתי מתפעל האי
 ורבבותיו. את הציבור באלפיוומתדלק שהוא זה שמדליק 

וכל מקום ומקום שהי' בא, היו הדברים מלהיבים ופועלים 
 .היו יוצאים לפעול עם כל המרץש ,מאד בקרב כל הציבור

 

 הנהגת רבותינו תמיד
חט''א זקני אצל גדולי הדור הקודמים, ויבלתמיד וכך ראינו 

אין ביטול כאילו הדור שליט''א, שלא חסים על זמנם היקר, 
 .למען המטרה הראויההכל ולא חושבים על כלום,  !תורה

כמה מרן בעל הקהילות יעקב זצוק''ל הי'  ם היטיבכריווז
כידוע ומפורסם,  ,עסוק בזה, ומרן בעל האבי עזרי זצוק''ל

 .ומה ראו על ככה, ומה הגיע אליהם
 

 רואים ומרגישים העדה "עיני"
ואינו  שעיני אדם רגיל אינן רואות,נראה ישנן דברים וכ

 .ענקי הרוח, שכל גופן תורה, רואים ומרגישיםורק מרגיש, 
להבין כמה  משלמעשה שהי' עם רבינו, בתור ואביא 

 ההרגשים שלנו רחוקים.
ראש כוחות הטומאה של מרומא, לפני שנים הגיע לארץ 

ה כמה ימים בירושלים, שהו שר"י. העבודה זרה בימינו
במוצאי שב''ק שאל רבינו את א' מבני הבית, באותם ימים ו

האם הוא  "ער איז נאך דא..."ביידיש עם קצת חלחלה... 
ענה שנסע לנצרת, נשם נוכשבלי לפרט יותר,  ...עדיין באזור

 .רבינו לרווחה
ומתחילה לא הבנתי מה זה מעניין את רבינו, אך כשראיתי 

חת הרווחה שלו, כששמע שהתרחק מהאזור, הבנתי את אנ
הפריע לו מה שיש מציאות של טומאה איומה פשוט שזה 

 .התרחק מכאןכבר ולכן שמח לשמוע ש ונוראה באזור,
גדולי ישראל רואים לבחירות, כשנוגע ועל דרך זה, גם 

הס''א והטומאה, נגד  ה הגדולה שלמלחמהומרגישים את 
לא ממילא ו .יך ישקוט לבבםהתורה הקדושה וקיומה, והא

 .וכהנה... שייך לומר, כבר נמאס לי
 
 
 
 
 

 
 מלחמת "החיים"

הרי או זאב נורא,  הובא כנגדו אריוכמו אם אחד הולך בדרך, 
 .להינצל ממנוכדי  ,חניתבבחרב ונגדו  םלחהלבכל הכח יצא 

בודאי עוד פעם חיה רעה נוראה,  הואם בהמשך הדרך הגיע
רידתה. וכך גם אם יחזור וישנה עוד עד  יצא שוב למלחמהי

לא יתיישב על הריצפה ויאמר די, נמאס פעם ועוד פעם, 
 .חייו תלויים מנגדש מרגיש , כיילחום וילחוםאלא  לי...

כשקמים רודפי ושונאי הדת כך על אחת כמה וכמה, 
בצורות איומות ונוראיות, עם גזירות חדשות יומם ולילה, 

בכל מיני אופנים קשים  ות,להפריע לשומרי תורה ומצ כדי
ביותר, האיך יוכלו לשקוט הלבבות הגדולים, הנושאים את 

 כל פעם תבער האש מחדש,שבט ישראל על לבם, הרי 
 .את למלחמה גדולה להצלת התורה והמצותצל
 

 חורבן אמיתי ביסוד כלל ישראל
שהחליטו אנשי הכפירה  מהדבר המזעזע,ומה לנו יותר 

ולתת גיורים שאינן שוין כלום! לתת גיבוי לבימים אלו, 
הרי  לרפורמים, שכל כולם נגד ה' ונגד משיחו,לגיטמציה 

זה חורבן אמיתי ביסוד כלל ישראל, ואם לא ילחמו כנגד, עד 
 היכן תתגלגל העגלה... רח"ל.

 

 שנאת הדת בעינים...
לשומרי תורה ומצות,  השנאה הנוראהרואים כל הזמן את ו

 ויים לכל.שאין צריך לפרט, דברים הגל
כאשר מאת  ,בימים אלו שראיתי בעינירק אזכיר מה 

ביחד שעות רבות,  הייתי צריך להיות בבית משפט,השי''ת 
ידידנו המוסר עצמו למען השליחות האדירה שהניח עם 

 רבינו זצוק"ל על כתפיו, הר"ר יעקב וירזבינסקי שליט"א,
אחד מהמבנים של נגד שונא דת, בנוגע לתביעה של רשע 

 בכרמיאל. "רינה של תורה"בתו הק' של רבינו ישי
בעצמו עד שהשופט  דברים שאין להם שחר,תביעה של 

מנין לך טענות אלו, הרי  ,את התובע באמצעלפתע שאל 
 אך מיד השתתקו הדברים...... אינני מכירם בחוקים

ובכל זאת מתנהל משפט קשה ומסובך, ומאשימים את 
ה שנאהם לא מאראו על ככה, ומה האחראים על כך, 

 למוסדות התורה. הגדולה
אך כפי שאמר לי יקירנו ר' יעקב שיחי', כל מה שאנחנו 
רואים כאן, זה הכל "משמים", בלי הגיון, רק בגלל מלחמת 
הטומאה כנגד הקדושה, כפי שיש שם לבד עוד מערכות לא 

 פשוטות..
 

 ועשית ככל אשר יורוך!
לפעול כנגד כדי , שוב מצוה זובאים זימן הקב"ה ולכן כש

להתעורר באש היהדות,  ,חובה על כל אחד ואחדהטומאה, 
 ולשמוע להוראת הזקנים, גדולי הדור מרנן ורבנן שליט"א,

כדי להציל כל מה שביכלתו להועיל ולסייע, לעשות כלראות 
 .שלא יוכלו ח''ו שונאי הדת להרים ראשעד כמה שאפשר, 

 

 חובתנו רק "לפעול"
, מה שהי' אומר רבינו נוחו עדן, ועלינו לחזור ולשנן תמיד

שזהו רצונו  "לעשות" ולא "התוצאות".שכל חובתינו היא 
ולא  שיפעלו ויעשו פעולות כדי להרבות כבוד שמים,ית"ש, 

 לחשוב חשבונות שונים, מה נרויח וכו' וכו'.
"מען דארף ובלשונו הטהור בשם מרן קדוש ישראל מסלנט, 

" לא צריך להצליח, נישט אויף טאהן, מען דארף טאהן...
 רק צריך לעשות.

ומעשה  לעשות "ככל אשר יורוך",ויהי נועם ה' עלינו שנזכה 
ידינו כוננה עלינו, ויה"ר שנזכה להיגאל במהרה גאולת 

 עולמים, שלא נצטרך להתעסק עם כל הני מרעין בישין.


